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Pružiti priliku osobama 
sa invaliditetom da rade

Poslodavci se radije 
odlučuju da uplate 
zakonom predviđe-
na sredstva umje-

sto da zaposle osobe sa inva-
liditetom (OSI), iako oni, u 
većini slučajeva, posjeduju 
sve potrebne vještine i zna-
nje za obavljanje određenih 
poslova.

Nikšićanka Jasna Marko-
vić je zahvaljujući projektu 
Udruženja mladih sa hen-
dikepom Nikšić “Zaposle-
njem do veće inkluzije OSI 
u društvu“, dobila priliku da 
zajedno sa Martom Aleksić, 
i nakon okončanja projekta, 
narednih devet mjeseci radi 
u tom Udruženju i pokaže 
koliko može i zna. Prethod-
no su njih dvije i još četiri 
djevojke prošle obuku koju 
je Udruženje organizovalo, 
a zatim su njih četiri šest 
mjeseci bile radno angažo-
vane.

“Osnovni cilj je bio da se 
uključe osobe sa invalidite-
tom i da se zaposle, ali ta-
kođe i da se probudi svijest 
građana koliko je teško da 
OSI nađu posao i da se stavi 
akcenat na cjelokupan pro-
blem. Obuka je bila temelj-
na, kako predavača tako i 
nas koje smo bile predane i 
stekle smo lijepo iskustvo. 
Preporučila bih svima da 
ne odbijaju nijedan ovakav 
projekat, a osobama sa in-
validitetom da učestvuju u 
njima jer pružaju velike mo-
gućnosti“, poručila je Mar-
kovićeva koja je studentki-
nja treće godine Pravnog 
fakulteta.

Nenad Mijušković, iz-
vršni direktor Udruženja i 
koordinator projekta, kazao 
je da su projekat realizovali 
u saradnji sa NVO „Geo-eko 
Montenegro“, da je trajao 12 
mjeseci i da je podržan od 
Zavoda za zapošljavanje. 
Vrijednost budžeta je oko 
50.000 eura.

Prema njegovim riječima, 
u Crnoj Gori lica s invalidi-
tetom se suočavaju sa broj-
nim problemima u svakod-
nevnom funkcionisanju, a 
naročito kada je u pitanju 
ostvarivanje prava na rad i 
zapošljavanje.

“Iako postoje brojni 
pravni propisi kojima se 
definišu povoljni uslovi za 
ostvarivanje prava u ovoj 
oblasti, na evidenciji Zavo-
da za zapošljavanje na dan 
25. 4. 2019. godine nalazilo 
se 9.814 lica s invalidite-
tom. Razlog tome je taj što 
poslodavci nerijetko sti-
gmatizuju pripadnike ove 
populacije i ne pokazuju 
interesovanje da ih zapo-
sle, zbog brojnih predrasuda 
i uvriježenog mišljenja da 
OSI ne posjeduju potrebne 
vještine i sposobnosti koje 
su neophodne za obavlja-
nje radnih zadataka, te se u 
najvećoj mjeri odlučuju da 
plaćaju poseban doprinos u 
Fond za profesionalnu reha-
bilitaciju, nego da zapošlja-
vaju lica s invaliditetom“, 
kazao je Mijušković.

Kroz projekat koji su rea-
lizovali obučili su šest lica 
sa invaliditetom za rad na 
određenim pozicijama u 

NVO sektoru, obezbijedili 
neophodnu opremu i ma-
terijal za rad na novootvo-
renim radnim mjestima, a 
sve u cilju efikasnijeg i kva-
litetnijeg obavljanja posla. 
Njih šest prošle su obuke za 
vođenje administrativnih i 
računovodstvenih poslova, 
pisanje projekata i za rad 
u IT i PR sektoru. Od šest 
učesnica projekta, nakon 
tromjesečne obuke, njih če-
tiri su nastavile rad u NVO 
sektoru na novootvorenim 
radnim mjestima. Zbog no-
vonastale situacije izazvane 
epidemijom koronavirusa, 
dio aktivnosti su obavlja-
le od kuće, da bi se nakon 
prvog talasa i preporuke 
NKT-a da se nastavi sa nor-
malnim obavljanjem radnih 
aktivnosti, vratile u kance-
lariju i nastavile sa radom.

„Učesnice su pokazale 
visok nivo zaintresovano-
sti da uče i motivacije da 
napreduju, da koriste zna-
nje sa obuka koje su prošle 
i time svakodnevno dopri-
nose kvalitetu rada Udru-
ženja“, kazao je Mijušković 
i zahvalio se Zavodu za za-
pošljavanje Crne Gore na fi-
nansijskoj i savjetodavnoj 
podršci, sa nadom da će se 
uspješna saradnja nastaviti.

Goran Damjanović, izvrš-
ni direktor NVO „Geo-Eko 
Montenegro“, kazao je da 
sa Udruženjem mladih sa 
hendikepom Nikšić već go-
dinama uspješno sarađuju i 
da im je drago što su bili dio 
pomenutog projekta.
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Izmirili smo sve 
dospjele obaveze

Opština Tivat reagovala povodom 
teksta “Junsku platu isplatili bez 

poreza i doprinosa”

Iz Službe predsjednika 
Opštine Tivat Siniše 
Kusovca reagovali su 
povodom teksta “Jun-

sku platu isplatili bez poreza 
i doprinosa”, objavljenog 22. 
jula.

“Opština Tivat je izmiri-
la sve prijavljene i dospje-
le obaveze prema Poreskoj 
upravi, uključujući i obave-
ze koje se odnose na isplatu 
junskih zarada zaposlenih u 
lokalnoj upravi. U toj reče-
nici je sva istina i ta je reče-
nica jedino što se može reći 
nakon gotovo cijele strane 
novinarskog teksta na ovu 
temu. Dakle, Opština Tivat 
ne duguje Poreskoj upravi, 
na žalost autora teksta, i 
prepoznata je kao jedan od 
najurednijih obveznika i to 
već godinama.

Novinaru je upravo činje-
nica o izmirenju obaveza po-
tvrđena i od strane Poreske 
uprave, pa je naslov cijelog 
teksta mogao biti i druga-
čiji, recimo: “Opština Tivat 
pozitivan primjer prijavlji-
vanja i izmirivanja poreskih 
obaveza”. No to, naravno, 
nije slučaj, jer iza svega sto-
ji očigledna namjera da se 
Opština Tivat diskredituje, 
da se o njenom radu izvje-
štava uz korišćenje mnoštva 
“nezvaničnih informacija”, 
uz upotrebu uličnog žargo-
na, pa je tako “ekipa novac 
našla” i slično.

Imajući u vidu mnoštvo 
aktuelnih i značajnih tema, 
kao i izazove poslije izbija-
nja pandemije, sa kojima 

se i Opština Tivat suočava, 
zaista je degutantna malici-
oznost sa kojom se prati rad 
Opštine.

Ovakvim i sličnim senza-
cionalističkim tekstovima 
neosnovano se narušava 

ugled Opštine Tivat, stvara 
se iskrivljena slika stvarno-
sti, a pravo javnosti da zna 
je zloupotrebljeno”, piše u 
reagovanju.

Odgovor novinara u 
sjutrašnjem broju

Direktor imenovan 
prije registracije RTV

pusti, pritom ne preduzimajući 
nikave korake“, tvrdi odborni-
ca Demokrata Zorana Bakić.

Ona tvrdi da je Savjet op-
struirao dostavljanje doku-
mentacije i usvojenih akata 
odborničkom klubu Demo-
krata. Zbog toga je jasno, kazala 

je Bakićeva, “da se za sve ovo 
vrijeme dosta toga petljalo i 
muljalo prilikom izbora kvazi 
direktora i registracije radija“.

Na pitanje “Vijesti“ zbog 
čega to Opština još nije učinila, 
predsjednik Milosav Bulato-
vić nije mogao da dâ precizan 

odgovor. Prema njegovim rije-
čima, sadašnju situaciju oko 
RTV treba „razbistriti“.

“Smatram da moramo do-
bro sagledati sve detalje i ovih 
dana ću se tome posvetiti da, 
kako bi se reklo, malo “razbi-
strimo“ situaciju i da vidimo 
šta to u stvari može predstav-
ljati prepreku. Ako ima nekih 
prepreka, mislim da ćemo to 
eliminisati i mislim da je želja 
svih nas da dobijemo taj medij, 
koji će svima biti značajan u 
ovoj sredini“, rekao je Bulato-
vić.

Imenovanje Jeknića za v. d. 
direktora, prema nezvaničnim 
informacijama, izazvalo je ne-
suglasice u vladajućoj kolašin-
skoj koaliciji. Navodno, Grupa 
birača, koja uz Demokratsku 
partiju socijalista i Socijalde-
mokrate, vlada Kolašinom, u 
početku je bila protiv takvog 
kadrovskog rješenja. Imenova-
nje Jeknića, prema nezvanič-
nim informcijama, podijelilo 
je i DPS u Kolašinu.
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 ” Osim što je Savjet na čelu RTV, izabrao 
partijskog direktora, ispostavilo se da su 
ga imenovali potpuno nezakonito, jer DOO 
RTV nije registrovan u CRPS i kao takav 
ne postoji u pravnom prometu, što znači 
da nikako ne može imati direktora, tvrdi 
odbornica Demokrata Zorana Bakić.

 ” Smatram da moramo dobro sagledati sve 
detalje i ovih dana ću se tome posvetiti 
da, kako bi se reklo, malo “razbistrimo“ 
situaciju i da vidimo šta to u stvari može 
predstavljati prepreku, kazao je predsjednik 
Opštine Milosav Bulatović.


